
Protokół Nr XXIV/16

z XXIV sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 27 września 2016 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 16:25)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XXIV sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali  jest quorum - obecnych było  21 radnych (nieobecny był

radny  Krzysztof  Zając)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły

o odczytanie informacji z protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Piły.

Wiceprzewodnicząca Maria Kubica odczytała informację z protokołu z XXIII sesji Rady Miasta

Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XXIII sesji bez odczytania.

Glosowanie:

Radni przyjęli wniosek 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XXIII

a XXIV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 510.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 512.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta Piły do 2035

roku - druk nr 514. Autopoprawka – druk nr 528.

5.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  darowizny

nieruchomości - druk nr 515.
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6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobów Gminy

Piła nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Dalekiej w Pile - druk nr 516.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału w nieruchomości niezabudowanej położonej przy ul.

Fałata 3-5-7 w Pile - druk nr 517.

8.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Młynarskiej i Promiennej - druk nr 518.

9.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wałeckiej i Suchej – druk nr 519.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Pl. Powstańców Warszawy - druk nr 520.

11. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic:  Słowackiego,  Wyspiańskiego,

Żeromskiego i Ceglanej - druk nr 521.

12. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Al. Wojska Polskiego i ul. Kujawskiej -

druk nr 522.

13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia formy i trybu przyznania pomocy dla

repatriantów i członków ich rodzin - druk nr 523.

14. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wrażenia zgody na wniesienia do spółki - Pilskie

Towarzystwo  Budownictwa  Społecznego  Spółka  z  o.  o.  z  siedzibą  w  Pile  prawa  własności

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej przy ul. Gen. Sikorskiego w Pile jako wkładu

niepieniężnego (aportu) - druk nr 524.

15.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Leopolda Staffa w Pile - druk nr 525.

16. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Piły na lata 2016-2029 - druk nr 526. Autopoprawka - druk nr 529.

17. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok -druk nr

527. Autopoprawka - druk nr 529.

18.  Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  Piły,  informacja  o  kształtowaniu  się

wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacja  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego

samorządowych  instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  2016  roku  -  druk  nr  513.  Opinia

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły

za pierwsze półrocze 2016 roku - druk nr 530.

19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 511.

20. Wolne głosy, wnioski i informacje.
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21. Zamknięcie obrad.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  16  września  br.  Rada

Wydziału  Uniwersytetu  Ekonomicznego  w  Poznaniu  podjęła  uchwałę  potwierdzającą  nadanie

tytułu  doktora  nauk  ekonomicznych  radnemu  Pawłowi  Dahlke.  Przewodniczący  pogratulował

radnemu Pawłowi Dahlke.

Radny Paweł Dahlke podziękował za gratulacje.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  kilka  miesięcy  temu Pani

Aleksandra Błażejewska skierowała apel z prośbą o wsparcie wyjazdu osób niepełnosprawnych na

Mistrzostwa  Świata  w  Warcabach.  Gdyby  nie  upór  Pani  Błażejewskiej,  gdyby  nie  jej

zaangażowanie  –  powiedział  prezydent  Szewc –  do  tego  wyjazdu  mogło  nie  dojść.  Prezydent

Krzysztof Szewc podziękował Pani Aleksandrze Błażejewskiej za jej zaangażowanie i dodał, że bez

tego  nie  moglibyśmy  być  dziś  dumni  z  przywiezionych  z  Bułgarii  tytułów:  mistrza  świata

i wicemistrza świata.

Aleksandra Błażejewska, prezes Stowarzyszenia „Sprawni razem” podziękowała za gratulacje

i za słowa uznania. Pani Błażejewska podziękowała też wszystkim tym, którzy przyczynili się do

tego,  że  podopieczni  Stowarzyszenia  mogli  wyjechać  na  zawody  do  Bułgarii  i  wręczyła

podziękowania  radnym:  Rafałowi  Zdziereli,  Jackowi  Bogusławskiemu,  Janowi  Ficermanowi,

Teresie Kasior, Marii Kubicy i Lucjanowi Szutkowskiemu. Pani Aleksandra Błażejewska poprosiła

o przekazanie listu z podziękowaniami nieobecnemu radnemu Krzysztofowi Zającowi.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XXIII

a XXIV sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
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Radna Maria Kubica zapytała o 85. punkt sprawozdania.

Radny Przemysław Gawroński zapytał o 46. punkt sprawozdania. Radny powiedział, że na sesji

obecny jest poseł Marcin Porzucek, który dysponuje dokumentem mogącym rozjaśnić temat.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że  chciałby przypomnieć,  że

omawiany punkt  dotyczy sprawozdania  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły

i poprosił o trzymanie się tej formuły, chyba że Prezydent poprosi kolejne osoby o uzupełnienie

swojej wypowiedzi.

Radna Teresa Kasior zapytała o 97. punkt sprawozdania.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała o 30. punkt sprawozdania.

Radny Ryszard Małecki zapytał o 98. punkt sprawozdania z prac Prezydenta Miasta Piły.

Radna Zdzisława Karpińska zapytała o 31. punkt sprawozdania.

Radna Dorota Urbańska zapytała o 101. punkt sprawozdania.

Radny Marek Andruszkiewicz powiedział,  że  chce  zapytać  o  ścieżki  rowerowe.  Pojawiła  się

mapa  planów  związanych  z  budową  ścieżek  rowerowych  na  terenie  miasta  Piły  i  nie  tylko.

Słyszymy też, że trwają rozmowy z gminą Szydłowo na temat możliwości połączenia Dobrzycy

z Piłą. Radny Marek Andruszkiewicz poprosił o przedstawienie bardziej szczegółowych informacji

na  temat  planów  i  wskazania  terminu,  kiedy  możemy  się  spodziewać  rozpoczęcia  prac  oraz

poprosił  o  przedstawienie  kolejności  zadań.  Radny powiedział  też,  że  był  ostatnio  na  zebraniu

otwartym  mieszkańców  osiedla  Gładyszewo.  Radny  Marek  Andruszkiewicz  powiedział,  że

największe zainteresowanie na tym zebraniu wzbudziła  budowa ul.  Kamiennej.  Obecny na tym

zebraniu  był  starosta  Eligiusz Komarowski.  Pojawił  się  na zebraniu wątek  mówiący o tym,  że

budowa ul. Kamiennej nie jest realizowana zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców z uwagi na to,

że pojawia się opieszałość ze strony Gminy Piła. Radny poprosił prezydenta Krzysztofa Szewca

o komentarz w tej sprawie.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  wczoraj  do  radnych  trafił  protest  podpisany  przez

towarzystwo  opieki  nad  zwierzętami  odnoszący  się  do  warunków,  w  jakich  przebywają  psy

w  pilskim  schronisku.  Od  jakiegoś  czasu  pojawiają  się  też  głosy  na  ten  temat  w  Internecie.
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W doniesieniach mówi się m.in. o tym, że zabiegi w schronisku przeprowadzają osoby, które nie

mają koniecznych uprawnień. Protestujący zwracają też uwagę na godziny, w których schronisko

jest otwarte, chodzi o to, że schronisko jest otwarte do godziny 16.00, a do tej godziny większość

potencjalnie zainteresowanych wizytą w schronisku przebywa w pracy, a poza tym po godzinie

16.00 zwierzęta zostają bez opieki. Radny zapytał, czy Prezydent ma jakieś informacje na ten temat.

Radny Paweł  Dahlke  zapytał  też  o  73.  i  74.  punkt  sprawozdania.  Radny wyjaśnił,  że  obydwa

wydarzenia zostały tak nieszczęśliwie zaplanowane, że był problem z uczestnictwem w jednym

i drugim wydarzeniu,  bo był  za mały odstęp czasu pomiędzy nimi.  Radny poprosił  prezydenta

Szewca o ustosunkowanie się do tej kwestii.

Radny Jan  Ficerman powiedział,  że  chciałby się  odnieść  do  tematów,  które  nie  znalazły  się

w sprawozdaniu.  Radny powiedział,  że ostatnio,  na osiedlu Jadwiżyn,  były dwa pożary.  Radny

zapytał: „Jakie wnioski wyciągnięto w stosunku do tych, którzy są odpowiedzialni za to, bo jeżeli

w mieście uczestniczymy w programie KAWKA, czyli w walce o ochronę środowiska i tak jak tutaj

(…) poprzednik powiedział również o dobro czworonogów, to mieszkańcy Jadwiżyna chcieliby,

ażeby i o dobro dwunożnych istot również dbać”. Radny Jan Ficerman zapytał też o informację

w prasie dotyczącą: „Użytkowania w energetyce cieplnej miasta odpadów z północnej i nie tylko

północnej Wielkopolski”.

Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły, odpowiadając na pytania radnych powiedział

m.in., że:

•Odnośnie do zespołu do spraw zmian w oświacie, Prezydent powiedział, że rząd zafundował nam

zmiany, które będziemy musieli realizować, czy będziemy chcieli,  czy nie. Prezydent Krzysztof

Szewc przedstawił skład zespołu (wymieniony w  Zarządzeniu Nr 711(280)16 Prezydenta Miasta

Piły z dnia 6 września 2016 r.). Zadaniem zespołu jest wypracowanie sposobu, w jaki powinniśmy

postępować  w kontekście  tych  zmian,  które  nas  czekają.  W założeniu,  na  pierwszym miejscu

zawsze powinny być dzieci, to powinien być priorytet działań związanych z funkcjonowaniem tego

zespołu.  Na  drugim miejscu  –  pracownicy  -  zarówno  pedagogiczni  jak  i  niepedagogiczni.  Na

trzecim miejscu – majątek – czyli dwa gimnazja, które zostaną w sposób naturalny wygaszone, bo

nie są w zespołach szkół. Nie ma najmniejszej wątpliwości – powiedział prezydent Szewc – że

zwolnienia będą i to niemałe. Co do pracowników niepedagogicznych, to chyba tego tłumaczyć nie

trzeba, bo jeżeli dwa budynki będą wygaszone, to ci pracownicy będą mieli problemy z dalszym

funkcjonowaniem. Co do pracowników pedagogicznych – powiedział prezydent Krzysztof Szewc –

nieprawdą  jest,  że  nie  będzie  zwolnień  –  o  czym  mówi  minister  Anna  Zalewska  –  bo

w  rozporządzeniach  przygotowawczych  do  prawa  oświatowego  jest  wprost  napisane,  że  będą
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wygaszane bądź zwalniane osoby – artykuł, bodajże, 121. Na to musimy być przygotowani i ten

zespół, przynajmniej wstępne wnioski, musi w tym zakresie przygotować.

•Odnosząc się do kwestii konsultacji w sprawie zmian nazw pilskich ulic, Prezydent powiedział, że

odbyły się konsultacje, a oprócz tego Prezydent osobiście skierował zapytanie do Instytutu Pamięci

Narodowej  z  wykazem  ulic  występujących  w  Pile,  z  prośbą  o  określenie,  które  z  ulic  mogą

podlegać  obowiązkowej  zmianie.  Do  chwili  obecnej  –  wyjaśnił  Prezydent  –  nie  otrzymałem

odpowiedzi z IPN-u. Prezydent Szewc dodał, że kiedy będzie już pisemna odpowiedź, to będzie

można wrócić do tematu.

•Odnosząc  się  do  tematu  pilskiego  Okrąglaka,  Prezydent  powiedział,  że  zwróciliśmy  się  do

Marszałka, aby w programach priorytetowych POIiŚ ujął rewitalizację naszego Okrąglaka. Z tego

co wiem – dodał Prezydent – jest to wpisane na listę priorytetów w województwie wielkopolskim

i  w  tej  chwili  jest  skierowane  pod  obrady  ministerstwa.  Nie  wiemy w  jaki  sposób  będzie  to

rozpatrzone, bo koszt to około 9 milionów złotych. Gdyby udało się zgodnie z założeniami, to jest

tam dofinansowanie w wysokości 85%, a pozostałe 15% pochodziłoby od towarzystwa mającego

siedzibę we Wrocławiu,  zajmującego się m.in.  terenami PKP w zakresie historycznym, ochroną

zabytków,  np.  w  Jaworzynie  Śląskiej.  Jeśli  projekt  ten  zostanie  wpisany na  listę  priorytetową

i  będzie  w  tym  zakresie  zapewnione  dofinansowanie,  to  my  przejmiemy  od  PKP Okrąglak,

ponieważ taka będzie kolej  rzeczy prawdopodobnie, i przekażemy wspomnianemu towarzystwu.

PKP nie będzie mogło przekazać w sposób bezpośredni tego obiektu. Prezydent Krzysztof Szewc

powiedział, że to jest bardzo duży krok naprzód, w kierunku tego, żeby Okrąglak dalej nie niszczał

i  dodał,  że  na wspomnianym spotkaniu mówiono również o środkach,  tam było zabezpieczone

bodajże milion złotych, na tymczasowe zabezpieczenie tego obiektu, chodzi o to, aby obiekt nie

niszczał.

•Odnośnie do wizyty Pana Roberta Jakubca, Konsula Honorowego Finlandii, Prezydent powiedział,

że jest to człowiek związany trochę z Piłą i bardzo chętnie odwiedził nasze miasto. Uzgodnienia

dotyczyły czegoś, czego w Pile jeszcze nie było – chodzi o wizytę „prawdziwego” św. Mikołaja,

który  przybędzie  do  nas  w  grudniu.  Zaplanowano  wizytę  św.  Mikołaja  w  pilskim  szpitalu

i  przedszkolu oraz udział  w miejskich wydarzeniach.  W tym samym czasie odbywać się  będą

w  Pile  Dni  Finlandii,  które  mają  przybliżyć  pilanom  kulturę  Finlandii,  a  prowadzić  to  ma

w przyszłości do ścisłej współpracy, także gospodarczej.

•Odnosząc  się  do  pytania  związanego  z  klasami  patronackimi,  prezydent  Krzysztof  Szewc

powiedział, że dwie firmy: SAF-HOLLAND Sp. z o. o. i G DATA Sp. z o. o. objęły patronatem

dwie klasy – ze szkoły podstawowej nr 1 i ze szkoły podstawowej nr 2. Chodzi o kasy 1-3 i o naukę

języka  niemieckiego.  Ważne  jest  to,  że  wymienione  firmy  będą  pokrywać  koszty  wszystkich

dodatkowych zajęć związanych z nauką tego języka, a poza tym będą partycypować w kosztach

ewentualnych wycieczek związanych z nauką tego języka.

6



•Odnosząc się do konferencji prasowej zorganizowanej wspólnie z przedstawicielami właściciela

Galerii VIVO, Prezydent powiedział, że podkreślić należy fakt, iż dzięki dobrej współpracy z tą

firmą udało się doprowadzić do tego, że mamy tam wybudowane: fragment ulicy i rondo. Będą

realizowane  kolejne  zadania,  które  firma  ta  wzięła  na  siebie  i  będzie,  za  własne  pieniądze,

realizować – wartość tych inwestycji to od półtora do dwóch milionów złotych – a będą to: parking,

przystań, hangar do przechowywania kajaków, a także ścieżki rowerowe i piesze w tym rejonie –

a wszystko to będzie powszechnie dostępne dla mieszkańców Piły.

•Odnośnie do spotkania z przedstawicielami Polskiego Związku Działkowców którzy uczestniczyli

w  35-leciu  Polskiego  Związku  Działkowców  podczas  Krajowych  Dni  Działkowców  2016,

prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że bardzo dobrze układa się współpraca z działkowcami.

Prezydent dodał, że bardzo często spotyka się z Zarządem w Pile, bo jest wiele wspólnych tematów.

•Odnosząc się do inwestycji w zakresie ścieżek rowerowych, Prezydent powiedział, że jest bardzo

wiele ścieżek rowerowych, które chcielibyśmy zrobić w ramach POSI. Prezydent powiedział, że

wskaże  te  główne,  a  także  poda orientacyjny czas  realizacji.  W tej  chwili  opracowywany jest

komplet  kilku  ścieżek  w  zakresie  projektowym  i  do  15  stycznia  jest  wyznaczony  termin

zaprojektowania tych ścieżek. Chodzi m.in. o ścieżkę rowerową obejmującą fragment przyległy do

ul. Kossaka, do obwodnicy, a w dalszej części od obwodnicy do jeziora Płocie. Kolejne elementy,

to:  ścieżka rowerowa ul.  Mickiewicza,  ścieżka na al.  Powstańców Wielkopolskich do zakładów

Philipsa,  ścieżka wzdłuż ul.  Wawelskiej  do torów kolejowych,  a pamiętać trzeba też o tym, że

w  przyszłości  będziemy  chcieli  przebudowywać  ul.  Wawelską  i  w  konsekwencji  będzie  tam

również ścieżka rowerowa. Będziemy też chcieli zmienić oświetlenie w ciągu ścieżki rowerowej ul.

Koszalińskiej, bo na tym trakcie postawione są słupy oświetleniowe. Kolejny element, to ścieżka od

al. Poznańskiej  do ul. Sokolej – w bardzo trudnym terenie – bo tam także w grę wchodzą tory

kolejowe i w tym zakresie etap projektowania jest trochę późniejszy, bo w marcu przyszłego roku.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że łącznie, na samo projektowanie, jest przeznaczone 350

tys. złotych. Można też wspomnieć o mniejszych odcinkach: od ul. Okólnej do ul. Walki Młodych

czy przy Lidlu na ul. Okrzei, ale to są mniejsze odcinki, a Prezydent skupił się na tych głównych.

W momencie, kiedy zostanie ogłoszony nabór na te projekty, to my już będziemy gotowi. Będziemy

mogli  złożyć  projekty  i  w  momencie  otrzymania  dofinansowania,  będziemy je  systematycznie

realizować. Ponieważ to są projekty realizowane w ramach POSI, to czas realizacji wynosi około 3,

4 lata, choć niektóre z tych zadań będą realizowane już w przyszłym roku.

•Odnosząc  się  do  zebrania  na  osiedlu  Gładyszewo  i  poruszonego  na  nim  tematu  budowy  ul.

Kamiennej,  prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  jest  najbardziej  kompetentną  osobą  do

wypowiedzenia się w tej kwestii, bo uczestniczył w dwóch spotkaniach, które odbyły się na terenie

Starostwa z inicjatywy ówczesnego starosty Franciszka Tamasa. Na drugim spotkaniu, muszę to

stwierdzić z pewną przykrością – dodał prezydent Szewc – byli przedstawiciele Wielkopolskiego
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Zarządu Dróg Wojewódzkich i był prezydent Szewc, ale nie było Pana Starosty, nie było Zastępcy

Starosty,  nie  było  też  Etatowego  Członka  Zarządu  –  a  szkoda.  Ulica  Kamienna  jest  drogą

powiatową – powiedział prezydent Szewc – nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Powiat zechciał tę

ulicę  wyremontować.  To  musi  być  takie  wyremontowanie,  jakiego  dokonujemy  w  warunkach

miejskich – oprócz wymiany nakładki, jeśli jest taka konieczność, a na pewno jest konieczność

związana  z  wymianą  sieci  wodno-kanalizacyjnej  –  to  trzeba  to  zrobić.  Jeżeli  jest  konieczność

wymiany sieci gazowej, to trzeba to zrobić. Jeżeli jest konieczność wymiany sieci elektrycznej, to

trzeba to zrobić. My, w mieście, w taki sposób to zawsze robimy. Starostwo nigdy nie remontowało

w całości swojej drogi na terenie Piły i ja – dodał prezydent Szewc – nie kojarzę żadnego takiego

zdarzenia,  aby  w  taki  sposób  to  było  robione.  Jeżeli  była  partycypacja  w  kosztach,  to  była

partycypacja w kosztach wymiany nakładki, wszystkie inne rzeczy albo robiliśmy my, albo robiły

podległe nam spółki. Dlatego sugeruję, aby choć jeden raz w życiu Starostwo zechciało wykonać

remont  swojej  ulicy  –  powiedział  prezydent  Szewc.  Ponieważ  Pan  Starosta  był  wielkim

przeciwnikiem powiatu grodzkiego, w ramach którego przejęlibyśmy te drogi w całości i my byśmy

je remontowali, to może Starostwo zechciałoby zrobić to raz w całości, na swój koszt.

•Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Pawła  Dahlke,  Prezydent  powiedział,  że  do  niego  też

wpłynął protest dotyczący schroniska dla zwierząt i że się z nim zapoznał. Prezydent powiedział, że

zwierzęta są mu bardzo drogie i dodał, że nie raz odwiedzał schronisko dla zwierząt. Prezydent

Krzysztof Szewc dodał, że trzeba sobie zdawać sprawę z tego, że schronisko to nie jest dom, więc

są tam inne warunki funkcjonowania. W lipcu była tam przeprowadzona kontrola, m.in. przez TOZ,

i  wyniki  tej  kontroli  były  bardzo  dobre  –  nie  stwierdzono  nieprawidłowości,  poza

nieprawidłowościami  formalnymi.  Prezydent  powiedział,  że  umówił  się  już  na  jutro  z  osobą

podpisującą przedmiotowe zastrzeżenia i wtedy Prezydent spróbuje zorientować się o co chodzi, bo

dopiero wtedy będzie można podjąć dalsze decyzje. Pewnie wszyscy jesteśmy zainteresowani tym,

żeby to schronisko funkcjonowało jak najlepiej.

•Odnosząc  się  do  kwestii  małego  odstępu  czasu  pomiędzy  wydarzeniami,  prezydent  Szewc

powiedział,  że  to  była oczywista  pomyłka i  dodał,  że  będą poczynione starania,  aby tego typu

uroczystości  były  bardziej  rozdzielone  czasowo  po  to,  żeby  zainteresowani  mieli  możliwość

uczestniczenia w nich.

•Odnośnie do tematu pożarów na składowisku Altvatera, Prezydent powiedział, że śmieci to jeden

z  bardziej  intratnych  interesów  na  terenie  naszego  kraju.  Mówimy  nie  o  złotówkach  i  nie

o tysiącach, ale o dużo większych pieniądzach. Prezydent powiedział, że nie wierzy w cuda, nie

wierzy  w  to,  że  dwukrotnie,  w  tym  samym  okresie,  o  tej  samej  porze,  zdarzyły  się  dwa,

przypadkowe  pożary.  Prezes  firmy  Altvater  złożył  zawiadomienie  do  organów  ścigania,  które

podejmą stosowne działania i myślę – dodał Prezydent – że uda się ustalić, co rzeczywiście było

przyczyną tych zdarzeń. Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że jego doświadczenie mówi mu,
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że w tej sytuacji, która jest, przy aktualizacji planu gospodarki odpadami komunalnymi, tego typu

przypadki chyba nie powinny się zdarzać. Prezydent powiedział, że smuci go fakt, iż na miejscu

tego zdarzenia Pan Starosta zrobił sobie zdjęcia. Nie wiem w jaki sposób Starosta wszedł na teren

tego obiektu – powiedział prezydent Szewc – ale zauważam, że od czasu do czasu Pan Starosta,

przy pożarach, wykonuje sobie takie zdjęcia, w kryminologii jest to dosyć znane działanie i ma

swoją nazwę – mam nadzieję, że tutaj o coś zupełnie innego chodzi.

•Odnosząc się do kwestii instalacji termicznego przetwarzania odpadów komunalnych, prezydent

Krzysztof  Szewc powiedział,  że:  „Fajnie  jest  grać na emocjach ludzkich,  fajnie  jest  jakiś  wpis

gdzieś  zamieścić”  sugerujące,  że  gdzieś,  coś  będzie  budowane.  Prezydent  Krzysztof  Szewc

powiedział, że nigdy tego typu instalacja nie była przez nas planowana, nigdy nie była planowana

na terenie Jadwiżyna, Zielonej Doliny, czy gdziekolwiek w tym rejonie. Jedyne przymiarki, które

były dokonywane dotyczyły rejonu ul. Krzywej, to były wstępne przymiarki. Żeby do tego doszło

musiałaby być przeprowadzona cała masa działań, a ostateczną decyzję i tak wydawałby Starosta.

Prezydent powiedział, że mówiąc zupełnie abstrakcyjnie – gdyby kiedykolwiek do czegoś takiego

miało dojść, to ostateczną decyzję pozwolenia na budowę wydawałby Starosta. Naszej zgody na

tego  typu  działania  nigdy  nie  było,  nie  będzie.  Były  prowadzone  wstępne  analizy  techniczne,

o czym mówili w swoim oświadczeniu: Pani Marszałek, Pan Marszałek i firma Altvater. Prezydent

Szewc  powiedział,  że,  aby  zapobiec  takiemu  podburzaniu  społeczeństwa  przez  osoby  trochę,

w jego  ocenie,  nieodpowiedzialne,  Firma  Altvater  wystąpiła  do  Marszałka  o  wykreślenie  tego

projektu  z  programu,  który  jest  w  tej  chwili  opracowywany.  Na  koniec  swojej  wypowiedzi

prezydent Szewc podkreślił, że nigdy nie planowaliśmy budowy spalarni na terenie naszego miasta.

Marcin Porzucek, poseł na sejm RP powiedział, że właściwie został wywołany do tej dyskusji

przez  radnego  Gawrońskiego.  Poseł  powiedział,  że  kilka  miesięcy  temu,  ponad  podziałami

politycznymi, polski Parlament głosami parlamentarzystów: PO, PiS, Nowoczesnej, Kukiz’15 i PSL

przegłosował ustawę o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez

nazwy  budowli,  obiektów  i  urządzeń  użyteczności  publicznej,  Przed  miesiącem  była  gorąca

dyskusja  na  temat  konsultacji,  które  się  odbywały  w  mojej  ocenie  –  dodał  poseł  Porzucek  –

przedwcześnie, bo warto było poczekać na odpowiedź IPN. Taka odpowiedź wczoraj wpłynęła do

Posła.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły przerwał  wypowiedź  posła  Porzucka

i powiedział, że został wybrany po to, żeby pilnować porządku, a w tym punkcie Rada omawia

sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły. Prezydent Szewc odniósł się do tej kwestii mówiąc

wyraźnie, że czeka na odpowiedź, o którą wystąpił. Natomiast jeśli poseł Porzucek chciałby coś

zakomunikować, chce poruszyć jakieś kwestie, to Przewodniczący chciałby przypomnieć, że to nie

9



jest właściwy punkt porządku obrad.

Marcin Porzucek, poseł na sejm RP powiedział, że być może w gminie Szydłowo nie ma takiego

problemu, ale w gminie Piła jest.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  prosi  posła  Porzucka,  żeby  szanował  standardy

obowiązujące w gminie Piła.

Poseł  Marcin  Porzucek powiedział,  że,  jak  rozumie,  przewodniczący Rafał  Zdzierela  nie  jest

zainteresowany informacjami, które Poseł ma do przekazania w tej sprawie i dodał, że mieszkańcy,

poprzez media, będą mogli dowiedzieć się, które ulice są w wykazie IPN. Poseł dodał, że tak jak

mówił  wcześniej  większość  ulic  zaproponowanych  d  konsultacji  przez  ekipę  prezydenta  Piotra

Głowskiego  nie  znalazła  się  w  wykazie  IPN.  Poseł  dodał,  że  na  stronach  naszych  portali

internetowych, w naszych gazetach i telewizjach, a także na Facebooku Posła będzie można znaleźć

te informacje. Sesja Rady Miasta Piły – dodał poseł Porzucek – najwyraźniej nie jest miejscem,

gdzie  można  uzyskać  takie  informacje,  lepiej  odpowiadać  na  pytania  przygotowane  wcześniej

i ustalone z radnymi. Jeżeli chodzi o kwestie związane ze zmianami w oświacie, to trzeba pamiętać,

że  taka  była  decyzje  wyborców,  którzy  głosowali  na  rząd  Prawa  i  Sprawiedliwości.  Czy

prezydentowi Szewcowi jest to w smak, czy nie – powiedział poseł Marcin Porzucek – to taka była

decyzja i dodał, że prawdopodobnie 7 listopada będzie organizował debatę, na którą zaprasza także

przedstawiciela  Gminy Piła.  Na koniec  swojej  wypowiedzi  poseł  Porzucek powiedział,  że  jeśli

przewodniczący Rafał Zdzierela odmawia mu głosu, to na tym kończy swoją wypowiedź.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  to  jest  uwaga  do  posła

Marcina  Porzucka jak i  do każdego innego parlamentarzysty,  a  chodzi  o  to,  żebyśmy wszyscy

pilnowali ram, które wszystkich nas obowiązują.

Eligiusz  Komarowski,  starosta  Powiatu  Pilskiego powiedział,  że  chciałby  poruszyć  tylko  te

tematy, z poruszanych przez prezydenta Krzysztofa Szewca, w kontekście których pojawiała się

osoba  Starosty.  Odnosząc  się  do  kwestii  poruszonej  przez  radnego  Marka  Andruszkiewicza,

Starosta powiedział, że nie przypomina sobie, aby użył na wspomnianym przez radnego spotkaniu

określenia  „opieszałość”.  Starosta  powiedział,  że  potwierdza,  że  był  obecny na  tym spotkaniu.

Starosta Eligiusz Komarowski powiedział, że przedstawił stanowisko przekazane przez wicestarostę

Stefana Piechockiego, który zajmuje się kwestiami dróg i inwestycji i w tym temacie współpracuje

z  Prezydentem Miasta  Piły.  Starosta  Komarowski  powiedział,  że  jeśli  dobrze  pamięta,  a  przed

chwilą  zweryfikował tę  informację  jeszcze  krótkim telefonem,  to  albo  w formie pisemnej  albo
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w formie wyrażenia intencji była koncepcja, że realizujemy tę inwestycję po 2018 roku dlatego, że

Gmina  Piła  w  2018  roku  planuje  na  tym odcinku  wykonanie  pewnych  inwestycji  związanych

z  infrastrukturą  kanalizacyjno-wodociągową.  Jest  to  oficjalne  stanowisko,  które  przedstawił

Staroście  jego  zastępca.  Na  tym  odcinku  wykonaliśmy  jednak  częściowy  remont,  bliżej

miejscowości Zawada. Starosta Eligiusz Komarowski powiedział, że nie czuje się dobrze człowiek,

który na forum Rady Miasta słucha insynuacji na swój temat, sugerujących, że osoba, o której się

mówi uwielbia pożary – bo tak to Starosta odczytał i tak odczytuje to wiele osób, które słyszały te

słowa nie po raz pierwszy. Starosta wykonuje – powiedział Eligiusz Komarowski – tylko swoje

ustawowe uprawnienia. Starosta powiedział, że stara się znać przepisy i na dowód tego chciałby

zacytować jeden przepis – art.  14, ust. 3 Ustawy o Państwowej Straży Pożarnej: „W przypadku

bezpośredniego zagrożenia bezpieczeństwa wspólnoty samorządowej,  w szczególności życia lub

zdrowia, wójt (burmistrz, prezydent miasta) lub starosta może wydać komendantowi powiatowemu

(miejskiemu)  Państwowej  Straży  Pożarnej  polecenie  podjęcia  działań  w  zakresie  właściwości

Państwowej Straży Pożarnej, zmierzających do usunięcia tego zagrożenia.” Oczywiste jest to, że

ani  starosta  ani  prezydent  nie  mają  takich  uprawnień,  aby  wydawać  konkretne  polecenia

wskazujące jak służby mają wykonywać swoje obowiązki czy np. jakich narzędzi lub technik mają

używać.  Natomiast  mogą  wydawać  ogólne  polecenia.  Najlepszym  źródłem  wiedzy  jest

doświadczenie.  Jeżeli  ja  –  powiedział  Starosta  –  za  zgodą  dowódcy,  który  prowadzi  działania

ratownicze, jestem wpuszczony na teren objęty działaniem, to korzystam z mojego uprawnienia.

Starosta powiedział, że był na miejscu drugiego z pożarów, był w odległości 30 kilometrów od Piły,

kiedy otrzymał  informację o tym pożarze i  szybko udał  się na miejsce.  Prezydent  także został

poinformowany o tym wydarzeniu. Szczęście w nieszczęściu polega na tym, że pożar był o 23.00,

a  nie  o 11.00,  bo w takim przypadku byłaby ewakuacja szkół  oraz galerii  handlowej.  Właśnie

dlatego – powiedział starosta Komarowski – dopóki jestem starostą, wszelkie działania, wszelkie

zdarzenia związane z bezpieczeństwem mieszkańców Piły czy pozostałych gmin Powiatu Pilskiego,

będę realizował zgodnie ze swoimi kompetencjami. Czy to się komuś podoba, czy nie, czy ktoś ma

jakieś uwagi dotyczące mojej osoby – ja za to nie odpowiadam – dodał Starosta. Dopóki będę pełnił

tę funkcję,  tę  czy inną,  będę te  zadania realizował  – powiedział  starosta  Eligiusz Komarowski.

Starosta powiedział, że nie mógł uczestniczyć w poprzedniej sesji Rady Miasta Piły, kiedy padały

na  sali  różne  słowa  pod  adresem  Starosty,  ale  ponieważ  nie  ma  dzisiaj  prezydenta  Piotra

Głowskiego, to Starosta nie wypowie się na ten temat, bo nie chce stosować tej metody, kiedy mówi

się o kimś, kto jest nieobecny. Odnosząc się do kwestii planowanej budowy instalacji termicznego

przekształcania odpadów, Starosta powiedział,  że przekazał informację, że są prowadzone przez

Urząd  Marszałkowski  konsultacje  społeczne.  Jeden  z  portali  wykazał  dziś  jednoznacznie,  że

faktycznie przedsiębiorstwo Altvater, powołując się na współpracę z firmą MEC i miastem Piła,

planowało  realizację  inwestycji  jaką jest  instalacja  termicznego przekształcania odpadów. Zapis
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w WPGO był na tyle niedokładny, że dziennikarz zinterpretował, że przy MEC-u to jest lokalizacja

na ul. Śniadeckich, a nie np. na ul. Kaczorskiej, czy jak Prezydent dzisiaj nieśmiało potwierdził na

ul.  Krzywej,  a  Starosta  to  przyjął  i  przekazał,  niepotrzebnie  stresując  mieszkańców  osiedla

Jadwiżyn a  nie  osiedla  Górne.  Starosta  przeprosił  i  podkreślił,  że  wskazał  tylko na możliwość

konsultacji  w  tej  sprawie,  bo  taki  był  jego  obowiązek  jako  mieszkańca  Piły,  nie  tylko

zameldowanego,  ale  też  mieszkającego  w Pile,  a  poza  tym do tego  też  zobowiązuje  pełnienie

funkcji starosty.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że nie chciał zabierać głosu, ale to, co się działo na sesji

miesiąc temu i dzisiaj się powtarza powoduje, że musi zareagować. Ten punkt, powiedział radny,

stał się swoistym „hydeparkiem”. Miesiąc temu ten punkt zabrał 3 godziny. Radny Zbigniew Pyziak

powiedział, że rozumie, iż materiały radni otrzymują dwa tygodnie przed sesją, radni mają czas,

żeby zapoznać się z tymi materiałami, jeśli są wątpliwości, to po to są posiedzenia komisji, żeby je

wyjaśnić.  Radny powiedział,  że  miesiąc  temu zadał  na  posiedzeniu  komisji  8  pytań,  na  które

uzyskał  radny odpowiedź.  Ciekawe jest  to,  że  na  tej  sali,  miesiąc  temu wszystkie  pytania  się

powtórzyły – nie wiadomo po co. Zajęło to trzy godziny i Pan Prezydent przez te 3 godziny miał

okazję się pokazać. To „hydepark” – powiedział radny Pyziak. Radny Zbigniew Pyziak powiedział,

że nigdy nie było tak, żeby ten punkt był nie sprawozdaniem Prezydenta Miasta i nie dyskusją na

temat wykonania uchwał, ale „totalną młócką”. Radny powiedział, że nie życzy sobie, żeby taka

sytuacja  powtarzała  się  na  kolejnych  sesjach  Rady  Miasta  Piły.  Mamy  komisje,  mamy  ludzi

odpowiedzialnych, którzy są w stanie odpowiedzieć radnym na każde pytanie – dodał radny Pyziak

– więc powinniśmy z tego korzystać. Radny powiedział, że rozumie, iż coś się może wydarzyć

w ostatnim tygodniu, tak jak w przypadku pożaru czy tematu schroniska, ale nie powinno być pytań

dotyczących kwestii zapisanych w materiałach, bo do tych tematów można się odnieść wcześniej,

bo jest ku temu okazja.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że chciałby przypomnieć radnemu Pyziakowi, że nie raz

na posiedzeniu komisji pada sformułowanie: „A ja to pytanie i tak zadam na sesji”.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że nigdy nie mówił w ten sposób.

Prezydent  wyjaśnił,  że nie mówił w tym przypadku o radnym Pyziaku. Prezydent podziękował

radnemu Pyziakowi za komplement odnoszący się do tego, że na posiedzeniach komisji Prezydent

udziela odpowiedzi w sposób jasny i wyczerpujący. Odnosząc się do wypowiedzi posła Marcina

Porzucka,  prezydent  Szewc  powiedział,  że  ma  nadzieję,  iż  Poseł  nie  odbiera  prezydentowi

Szewcowi prawa do własnej oceny tego, co dzieje się w temacie oświaty,  bo wypowiedź posła
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Porzucka zabrzmiała w ten sposób, że PiS wygrało wybory i realizuje swoje postulaty, „A ty sobie

Szewc myśl co chcesz”. Prezydent powiedział, że ma prawo do własnej oceny tego, co się dzieje

i dodał, że ma nadzieję, że tego mu poseł Porzucek nigdy nie zabroni. Szkoda – dodał prezydent

Szewc – że ja,  jako nadawca pisma do IPN, nie  otrzymałem jeszcze  odpowiedzi,  a  Pan Poseł

otrzymał. Odnosząc się do wypowiedzi starosty Eligiusza Komarowskiego, Prezydent powiedział,

że Starosta zupełnie nie odniósł się do tematu związanego z przebudową ul. Kamiennej. Prezydent

podkreślił, że to jest ulica powiatowa, a Starosta wielokrotnie i chyba nawet na tej sali mówił o tym,

że Powiat ma bardzo dobrą sytuację finansową. Cóż więc stoi na przeszkodzie – zapytał prezydent

Szewc – żeby Powiat sam, z własnych środków, zechciał tę ulicę, w sposób kompleksowy, zrobić.

W tym zakresie, w wypowiedzi Starosty była jedynie taka informacja, że jeśli Gmina będzie miała

możliwości  pomocy,  to  dopiero  w roku 2018,  ale  przecież  Powiat  może  zrobić  to  z  własnych

środków  i  wtedy  może  Powiat  zacząć  realizację  już  dzisiaj  czy  jutro.  Zgodnie  z  ustawą

o zamówieniach publicznych – nie trzeba czekać, nie ma absolutnie takiego obowiązku. Odnosząc

się  do  zapisów  ustawy,  które  przytoczył  Starosta,  prezydent  Szewc  powiedział,  że  oprócz

literalnego czytania przepisów jest jeszcze ich interpretacja i wyjaśnił, że zapis, na który powołał

się Starosta dotyczy katastrof, czyli pożarów o charakterze katastroficznym. Prezydent powiedział,

że dwukrotnie albo trzykrotnie był na miejscu pożaru na terenie Piły,  ale wynikało to z prośby

straży  pożarnej  wynikającej  z  tego,  że  należało  dokonać  koordynacji  działań  związanych  np.

z ewakuacją mieszkańców. W związku z tym koordynowane były działania związane z oświatą, bo

na  terenie  hali  sportowej  tworzone  były  miejsca  noclegowe,  z  MZK,  bo  należało  tych  ludzi

przewieźć – i w takiej sytuacji obecność jest oczywista, jeżeli taka potrzeba rzeczywiście istnieje.

„Nie wiem, czy akurat robienie sobie „selfie” na tego typu zdarzeniach jest dobrym działaniem,

które wspomaga działania  straży pożarnej,  osób chroniących nasze życie  i  zdrowie.  Co byśmy

o tym nie powiedzieli, trochę w życiu, w służbach mundurowych spędziłem czasu i wiem jak to

wygląda,  gdy osoby,  które koniecznie chcą się pojawić,  za wszelką cenę starają się znaleźć na

miejscu zdarzenia. Ja podejmowałem działania jednoznaczne i nigdy, nikt nie pojawiał się na tego

typu  zdarzeniach,  kto  nie  miał  żadnego  uzasadnienia  do  tego,  żeby  tam  rzeczywiście  być”  –

powiedział prezydent Krzysztof Szewc.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  chciałby  przypomnieć

wszystkim,  że – jak powiedział  radny Zbigniew Pyziak – mamy w tej  chwili  punkt  dotyczący

sprawozdania z  prac Prezydenta,  a  punkt  ten był  przedmiotem obrad  wszystkich komisji  Rady

Miasta Piły i dobrze by było, gdyby utrwalana była ta formuła, która była wypracowywana przez

lata.
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Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że to ta Rada jeszcze w poprzedniej kadencji tworzyła strefę

ekonomiczną, na terenie której w minioną sobotę otwarto uroczyście Wytwórnię Pasz w Pile. Na

naszym terenie – powiedziała radna Sztaba – powstał zakład produkcyjny światowej skali, którego

twórcą  i  twórcą  150  miejsc  pracy  jest  Henryk  Stokłosa.  Radna  powiedziała  też,  że  od  kiedy

odwiedziła  Amsterdam,  to  zawsze  marzył  jej  się  mały  Amsterdam w Pile,  chodziło  o  ścieżki

rowerowe, i w tej chwili zaczęły się realizować te marzenia.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że chciałby przypomnieć radnej Sztabie, że punkt

dotyczący  wolnych  głosów  i  wniosków  jest  wpisany  jako  20.  w  porządku  obrad,  choć

Przewodniczący też uważa, że jest za mało pochwał pod adresem i prezydent Beaty Dudzińskiej

i całej władzy wykonawczej, która już w poprzedniej kadencji dosyć szybko doprowadziła wraz ze

swoim zespołem do utworzenia podstrefy specjalnej  strefy ekonomicznej  – 9 miesięcy i  mamy

strefę. Wtedy na roboczych spotkaniach mówiono, że strefa strefą, ale ona zadziała jak magnes

i będzie widać to, co się będzie działo wokół strefy i to okazało się prawdą – wokół strefy zaczęły

gromadzić się podmioty, a te podmioty, które były w stanie spełnić wyśrubowane kryteria dostępu

znalazły swoje miejsce na terenie strefy.

Beata  Dudzińska,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedziała,  że  także  chciałaby  się

przyłączyć do gratulacji. W sobotę, wielu z nas – powiedziała prezydent Dudzińska – uczestniczyło

w otwarciu wytwórni pasz, a jest to sukces nie tylko inwestora – senatora Henryka Stokłosy, ale

również Miasta.  Rozwija  się nam strefa  przemysłowa,  bo nie tylko strefa ekonomiczna,  niemal

każdego  miesiąca  sprzedajemy  kolejną  działkę,  która  na  przestrzeni  ostatnich  miesięcy  jest

zagospodarowywana,  my  też,  jako  Miasto,  prowadzimy  szereg  inwestycji  wspierających,

wprowadzających  tam  infrastrukturę,  żeby  przedsiębiorca,  który  zdecyduje  się  na  wybór  ulic:

Wawelskiej  czy  Walki  Młodych  mógł  się  skupić  na  własnej  działalności.  Prezydent  Beata

Dudzińska  pogratulowała  całemu  zespołowi  Polskich  Zakładów  Zbożowych,  ale  też  zespołowi

Urzędu Miasta Piły, bo rzadko się to robi, a trzeba też docenić pracowników, dla których to też nie

było łatwe przedsięwzięcie. Przez wiele miesięcy, ramię w ramię, prowadziliśmy złożony projekt

i myślę, że znacząco przyczyniliśmy się do realizacji tego planu, bo inwestor podjął decyzję, że

1 lipca br. uruchomi zakład i nie miał ani jednego dnia opóźnienia, a wiemy, że czasami przy tych

złożonych procedurach różnie mogło się zdarzyć. Na koniec prezydent Dudzińska powiedziała, że

nie może ujawnić szczegółów, ale, jak dodała,: „Oby Pan Henryk Stokłosa nie był sam i doczekał

się wkrótce nowych sąsiadów”.

Eligiusz  Komarowski,  starosta  Powiatu  Pilskiego powiedział,  że  inwestycja,  która  została

zrealizowana przy ul. Wawelskiej nie byłaby możliwa do zrealizowania bez udziału pracowników
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Urzędu Miasta Piły. To jest oczywiste, że Urząd to są świetni pracownicy, więc Starosta także się

przyłącza  do  wypowiedzianych  życzeń.  Starosta  powiedział,  że  nie  chce  zaogniać  sytuacji,  bo

wychodzi z założenia, że zgoda buduje. Starosta powiedział, że nawalczył się w swoim życiu i nie

ma potrzeby, żeby się spełniać w tych klimatach, aczkolwiek dobrze się w nich czuje. Starosta

powiedział,  że  nie  wie  skąd  informacja,  że  robił  on  sobie  „selfie”  w  trakcie  pożaru.  Starosta

przyznał, że włączył opcję pozwalająca na transmisję na żywo i pojawił się komentarz informujący

o tym, że ma miejsce pożar i że Starosta sugeruje zamknięcie okien, bo emisja spalin może trwać

jeszcze kilka godzin. To był apel Starosty do mieszkańców. W związku z tym, że moja strona na

Facebooku  jest  dość  popularna  wśród  pilan  –  wyjaśnił  starosta  Komarowski  -  to  zrobiłem to

z czysto prewencyjnych powodów i nie ma w trakcie tej relacji nawet centymetra mojego ciała -

dodał.  Starosta  powiedział,  że  chciałby  podziękować  radnemu  Jackowi  Bogusławskiemu  za

wspólną akcję polegającą na rozdaniu dzieciom z terenu Powiatu Pilskiego kilkuset  kamizelek,

przedsięwzięcie  współfinansowała  firma  radnego  Bogusławskiego.  Wyposażyliśmy  praktycznie

wszystkich uczniów klas pierwszych z terenu Powiatu, niestety, z wyjątkiem Piły, bo nie dostaliśmy

zgody Pana Prezydenta na przeprowadzenie takiej akcji w pilskich szkołach, ale z tego co Starosta

wie,  to  wielu  uczniów zgłasza  się  osobiście,  więc  jeśli  ktoś  będzie  chętny,  to  albo  u  radnego

Bogusławskiego, albo w Starostwie będzie mógł się zaopatrzyć w taką kamizelkę. Na pewno dla

każdego pierwszoklasisty, także z pilskiej szkoły, taka kamizelka się znajdzie – zakończył swoją

wypowiedź starosta Eligiusz Komarowski.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  także  uważa,  że  rozmowa i  zgoda  są  najlepszymi

fundamentami rozwoju, szczególnie naszego miasta, bo ten jest Prezydentowi najbliższy. Prezydent

Szewc powiedział, że chciałby uściślić, że mówił o zdjęciu na tle spalonego mieszkania.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku.

Autopoprawka.

Beata  Dudzińska,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły przedstawiła  prezentację  będącą

wprowadzeniem do tematu.

Prezydent  Beata  Dudzińska  przedstawiła  i  powitała  gości:  Artura  Kotliński,  prezesa  Zarządu

z Instytutu Badawczego IPC z Wrocławia i  Marka Karłowskiego, który koordynował warsztaty

i spotkania w ramach prac nad strategią. Prezydent podziękowała gościom za pracę nad strategią.
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Marek Karłowski przedstawił prezentację dotyczącą „Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku”.

Artur Kotliński,  prezes Zarządu z Instytutu Badawczego IPC z Wrocławia podziękował za

współpracę i życzył, żeby Rada przyjęła strategię po to, aby Miasto mogło zacząć ją realizować.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że to kolejna strategia uchwalana

przez nasz samorząd i że cieszy się, iż za każdym razem z ust osób pomagających w przygotowaniu

tego dokumentu padają słowa dotyczące wysokiego poziomu współpracy z  naszymi partnerami

społecznymi. Cieszymy się z tego i jesteśmy dumni. Mam nadzieję – powiedział Przewodniczący –

że dzięki temu ten dokument będzie wykorzystywany tak jak powinien być i jak dotychczas był

wykorzystywany, czyli, że będzie żywym dokumentem, do którego będziemy się odnosić nie tylko

wnioskując o dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że mieszkańcy powinni wiedzieć, że to, iż teraz nie ma wielu

głosów w dyskusji wynika z tego, że wielu radnych było zaangażowanych w proces tworzenia tej

strategii,  a  poza  tym  dokument  był  szczegółowo  omawiany  na  posiedzeniach  komisji.  Radny

powiedział,  że  przy  tak  ważnym  dokumencie,  określającym  kierunki  rozwoju  miasta  na  wiele

kolejnych lat potrzebne jest jednak zdanie komentarza. Radny Paweł Dahlke powiedział, że jest to

z  całą  pewnością  ważny,  strategiczny dokument,  wytyczający kierunki  rozwoju.  Pozostaje  nam

tylko życzyć  sobie,  aby był  ten  dokument  dokumentem jak  najbardziej  żywym i  żebyśmy jak

najwięcej z niego korzystali. Radny powiedział, że zgłaszał na posiedzeniu komisji drobne uwagi.

Trochę czepiałem się – powiedział radny Dahlke – określenia „regionalne”, które w opinii radnego

jest  trochę  niezgodne  z  obowiązującymi  przepisami,  ale  z  drugiej  strony podkreśla  ono  nasze

aspiracje, nasze dążenia.  Radny powiedział,  że perspektywa określona w strategii  jest  za długa,

przekracza  wojewódzkie  i  krajowe  dokumenty  strategiczne.  Poza  tymi  drobnymi  uwagami  –

powiedział radny Dahlke – w pełni popieram tę strategię i będę głosował za jej przyjęciem. Radny

pogratulował  wszystkim  tym,  którzy  przyczynili  się  do  powstania  tego  dokumentu.  Firma

zewnętrzna była wyłącznie moderatorem i bez wkładu pracy urzędników nie byłoby to możliwe. To

już  kolejna  strategia,  bo  w  latach  90.  Piła  była  jednym  z  pierwszych  miast  w  Polsce,  które

przyjmowało  strategię,  wtedy,  kiedy  jeszcze  nie  wynikało  to  z  wymogów  wpisanych

w pozyskiwanie środków zewnętrznych. Radny podziękował i pogratulował także za współpracę

w tej materii naszym partnerom społecznym. Na koniec swojej wypowiedzi radny Paweł Dahlke

powiedział, że możemy sobie tylko życzyć, żeby udało się zrealizować jak najwięcej zapisów tej
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strategii.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  możemy  zachęcić  wszystkich  mieszkańców  do

zapoznania się ze strategią. Jest ten dokument bardzo obszerny, ale warto zwrócić uwagę, że od

strony 175. do 191. znajduje się streszczenie napisane w języku niespecjalistycznym. Warto zajrzeć

do  tego  dokumentu  i  zapoznać  się  z  planami  rozwoju  Piły  na  kolejne  lata.  Radny  Jacek

Bogusławski  dodał,  że  przedstawiona  dziś  prezentacja  dotycząca  strategii  będzie  zapewne  też

dostępna na stronie internetowej Miasta. Radny podkreślił, że jest to na pewno ważny dokument,

ważna wskazówka dla przedsiębiorców, którzy zastanawiają się nad kierunkami rozwoju dla swoich

firm.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że popiera wypowiedź radnego Bogusławskiego i dodał, że po

przyjęciu przez Radę strategii dokument ten powinien mieć godne, wyróżnione miejsce na naszej

stronie  internetowej,  żeby  nie  trzeba  było  go  szukać  wśród  różnych  innych  dokumentów

strategicznych,  ale  żeby był  widoczny.  W związku z tym, że dokument jest  obszerny,  to  może

dobrze by było stworzyć skróconą graficzną wersję i zamieścić ją na naszej stronie w formacie pdf.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednomyślnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 1:

Radni przyjęli załącznik jednomyślnie – 21 głosami „za”.

Glosowanie uchwały wraz z autopoprawką:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XXIV/379/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Prezydent Beata Dudzińska powiedziała, że dziękuje za wynik głosowania. Prezydent dodała, że

mówiliśmy o tym, że mamy ambicje regionalne, aspiracje, żeby działać poza granicami naszego

miasta i szkoda, że nasi parlamentarzyści i Pan Starosta nie doczekali tego momentu, bo chcieliśmy,

żeby też  zapoznali  się  z  tym dokumentem,  ale  ponieważ nie  mieli  takiej  szansy,  to  Prezydent

również przychyla się do bardzo dobrej propozycji dotyczącej ułatwienia wszystkim mieszkańcom

dostępu do przyjętej strategii. Być może skrócona wersja, która wydaje się bardziej czytelna, będzie

17



zamieszczona na naszych stronach internetowych.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 5.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  darowizny

nieruchomości  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  16  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/380/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobów Gminy Piła

nieruchomości  gruntowej  położonej  przy ul.  Dalekiej  w Pile  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  15  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/381/16  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży udziału w nieruchomości niezabudowanej położonej przy ul.

Fałata  3-5-7  w  Pile  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  16  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/382/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły w rejonie ulic Młynarskiej i Promiennej omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 16 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.
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Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/383/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Wałeckiej  i  Suchej omówiła  Iwona Wojtecka,  dyrektor Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 16 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/384/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Pl. Powstańców Warszawy omówiła Iwona

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.
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Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, czy dobrze rozumie, że pl. Powstańców Warszawy i okolica

mają się kojarzyć z kulturą i pamięcią. Radna zapytała też o plany rozbudowy Domku Staszica.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka odpowiedziała,  że  obowiązujący  plan  z  2002  roku  przewidywał

możliwość rozbudowy Domku Staszica, jednak ta rozbudowa w tej chwili, o co wnioskuje Dyrektor

placówki, ma zająć większy obszar i plan obowiązujący trzeba zmienić w tym zakresie. Przy okazji

w kontekście planu wniesiono kolejne wnioski i one przy tym opracowaniu zostaną uwzględnione,

możliwe  też,  że  pojawią  się  nowe  pomysły  zagospodarowania  ul.  Browarnej  czyli  naszych

komunalnych domów, być może z możliwością uzupełnienia tej zabudowy - to również zostanie

przeanalizowane w nowym planie,. My nie będziemy zabudowywać pl. Powstańców Warszawy –

powiedziała  dyrektor  Wojtecka  –  tym  planem  my  umożliwimy  zarówno  muzeum  jak

i poszczególnym innym wnioskującym zrealizowanie zamierzonych zadań.

Radny Jan Ficerman powiedział, że ma wniosek. Jak sama nazwa wskazuje, mówimy o placu

Powstańców Warszawy,  a  nie  ma  tam żadnego  symbolu  upamiętniającego  powstańców.  Radny

zapytał, czy nie powinniśmy już na etapie podejmowania tej uchwały przewidzieć budowy na tym

terenie obelisku upamiętniającego powstańców.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że do tej uchwały Rada nie może

wprowadzić  takiego  wniosku,  bo  nie  jest  to  zgodne  z  zasadami  legislacji.  Przewodniczący

powiedział, że około rok temu trafiła do niego młoda osoba, bardzo zaangażowana w propagowanie

wiedzy historycznej i osoba ta przedstawiła też pomysł, aby pojawiła się w tym miejscu, o którym

rozmawiamy  rzeźba  lub  monument,  które  umożliwiałyby  uczczenie  pamięci  powstańców.

Przewodniczący powiedział, że sprawdził do kogo należą działki, czy jest to działka miejska, czy

dotychczas obowiązujący plan zagospodarowania przestrzennego umożliwiałby powstanie takiego

symbolu – okazuje się, że tak. Jest miejsce na to, przy czym, aby mogła się pojawić taka rzeźba, to

będą  konieczne  pewne  nakłady  finansowe.  Jeśli  chcemy  to  zrobić  estetycznie,  a  staramy  się

utrzymać pewien poziom, to zmuszeni jesteśmy do poniesienia pewnych nakładów i to niemałych.

Trzeba zarezerwować pewną kwotę, wyższą niż 10 tys. złotych. Przewodniczący powiedział,  że

zasugerował  osobie,  która  się  do  niego  zwróciła,  zgłoszenie  tej  propozycji  do  budżetu

obywatelskiego i jeżeli będzie taka wola pilan, to taka inwestycja znalazłaby się na liście zadań

przewidzianych do realizacji. W tym trybie, w tegorocznych propozycjach zgłoszonych do budżetu

obywatelskiego, ta inwestycja się nie znalazła, być może pojawi się w kolejnym roku.
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Radny  Jan  Ficerman powiedział,  że  po  to  jest  Rada  Miasta,  żeby  mogła  przedstawić  taką

propozycję. Radny przypomniał, że w tym roku odbyło się spotkanie na pl. Powstańców Warszawy,

a większość mieszkańców Piły zapewne nie wie, że istnieje w Mieście takie miejsce.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że tematów, na które moglibyśmy przeznaczyć

środki  z  budżetu,  który jest  ograniczony jest  wiele.  Oczywiście,  możemy wnioskować o to  do

twórcy  projektu  budżetu,  do  Prezydenta,  ale  spodziewamy się,  że  ta  lista  jest  długa  i  nie  na

wszystko wystarczy pieniędzy. Natomiast poprzez tryb budżetu obywatelskiego, przy odpowiednim

zainteresowaniu tym tematem społeczności pilskiej, jest znacznie większa szansa na zrealizowanie

tego projektu. Przewodniczący powiedział, że deklaruje, iż jeśli nikt tego nie zrobi, to w kolejnym

budżecie obywatelskim osobiście złoży taki projekt.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/385/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic:  Słowackiego,  Wyspiańskiego,

Żeromskiego  i  Ceglanej  omówiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni

Urbanistycznej.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/386/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego miasta  Piły w rejonie Al.  Wojska  Polskiego i  ul.  Kujawskiej
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omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/387/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie określenia  formy i  trybu przyznania pomocy dla

repatriantów i członków ich rodzin omówił Bartosz Mirowski, asystent Prezydenta Miasta Piły.

Teresa Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/388/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wrażenia zgody na wniesienia do spółki - Pilskie

Towarzystwo  Budownictwa  Społecznego  Spółka  z  o.o.  z  siedzibą  w  Pile  prawa  własności

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej przy ul. Gen. Sikorskiego w Pile jako wkładu

niepieniężnego  (aportu)  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Glosowanie ws uchwały:

Radni zgłaszali, że system do głosowania źle funkcjonuje.

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że uchwała została podjęta, ale

chyba nie wszyscy głosowali.

Została wyświetlona tablica pokazująca wyniki ostatniego głosowania.

Przewodniczący Rafał Zdzierela przeprosił radnych i wyjaśnił, że za późno włączył system do

głosowania i w związku z tym głosowanie zostanie powtórzone.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/389/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Leopolda  Staffa  w  Pile  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/390/16  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2016-2029. Autopoprawka.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik  zgłosiła autopoprawkę. Zmiany dotyczą wprowadzonych dodatkowych dochodów od

przygotowania  projektu  uchwały.  Chodzi  przede  wszystkim  o  przekazane  przez  Wojewodę

Wielkopolskiego  dotacje  na  zadania  realizowane  przez  Gminę  Piła.  W związku  z  tym,  kwoty

zawarte w autopoprawce muszą się również znaleźć w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy

Finansowej.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/391/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2016  rok.

Autopoprawka.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik  zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały. Zmiany dotyczą wprowadzenia 4 dotacji,

które udało nam się pozyskać. Oprócz wyborów, które odbędą się w październiku i sfinansowania

tych  wyborów,  otrzymaliśmy  też  zawiadomieniem  od  Wojewody,  które  wpłynęło  do  nas  19

września  środki  na  podręczniki  i  materiały edukacyjne  dla  gimnazjów –  dlatego autopoprawka

w tym zakresie była niezbędna. Otrzymaliśmy również zawiadomieniem od Wojewody środki na

działalność MOPS-u, są to bardzo duże pieniądze, chodzi o świadczenia wychowawcze – kwota

prawie 1.900 tys. złotych, a także środki na świadczenia rodzinne z funduszu alimentacyjnego oraz

składki  na ubezpieczenia emerytalne,  rentowe – w kwocie ponad 1.200 tys.  złotych.  Środki  te
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wędrują  na  cel  wskazany  w  zawiadomieniu,  a  dodatkowo  proponujemy,  na  wniosek  dyrektor

Wandy Kolińskiej, w ramach przeniesienia, w ramach tej autopoprawki, środki w wysokości 100

tys. złotych na zabezpieczenie pieniędzy, które na podstawie decyzji wypłacamy naszym uczniom

w ramach stypendiów socjalnych. Jest to zabezpieczenie od września do grudnia. Kolejny raz są to

środki własne Gminy, które wykładamy, aby w październiku, a najpóźniej w listopadzie otrzymać je

z  powrotem  od  Wojewody  Wielkopolskiego.  Jak  widać,  staramy  się  w  sposób  systematyczny

realizować te zadania nawet kosztem wydatków Gminy. Ponadto, w ramach zadań inwestycyjnych,

wprowadzamy  dodatkowe  zadanie  związane  z  dofinansowaniem  zadań  realizowanych  przez

Komendę  Powiatową  Policji  w  Pile.  Z  oszczędności  powstałych  z  tytułu  zakupu  samochodu

wprowadzamy  nowe  zadanie  związane  z  dofinansowaniem  zakupu  dwóch  zestawów

komputerowych dla  naszej  komendy z przeznaczeniem na  realizację  programu Mapa Zagrożeń

Bezpieczeństwa, który jest realizowany na terenie Piły od zeszłego tygodnia.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie ws. uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXIV/392/16  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły, informacja o kształtowaniu się wieloletniej

prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych

instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  2016  roku. Opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze 2016 roku.

Informację  przedstawiła  Ewelina  Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła.  Skarbnik  powiedziała,  że

wczoraj dotarła do Urzędu Miasta uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej

w Poznaniu z 22 września br. Skarbnik przytoczyła opinię wraz ze zgłoszonymi uwagami. Uchwała

stanowi załącznik do protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  gratuluje  Pani  Skarbnik

i dodał, że cieszy go to, że nie ma zagrożenia dla realizacji tegorocznego budżetu.
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Ad 19.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 20.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że na teren naszego dworca można dojechać na wewnętrzny

parking i taksówkarze prosili o przekazanie informacji, że tam są utworzone 4 miejsca parkingowe

przy wjeździe tuż na peron, ale są one zarezerwowane tylko dla niepełnosprawnych – jest prośba ze

strony taksówkarzy,  żeby choć  jedno  z  tych  miejsc  było  dostępne  dla  taksówek  podwożących

podróżujących. Radna powiedziała też, że nad wejściem do tunelu dworca jest zegar, który w tej

chwili nie działa i zapytała, czy zegar będzie naprawiony. Radna Wiesława Sztaba zapytała też, jaka

jest nadzieja na to, że rozpocznie się renowacja brzegów Gwdy. Radna wspomniała też o Festiwalu

Teatrów Światła,  który odbył  się niedawno w Pile i  podkreśliła,  że to było piękne wydarzenie,

a  pilanie,  odwiedzający  centrum  miasta  i  oglądający  wraz  z  całymi  rodzinami  pokazy,  byli

zachwyceni efektami.

Radny Przemysław Gawroński powiedział,  że z ul.  Andersa docierają niepokojące doniesienia

o inwazji  szczurów, które nawet  w ciągu dnia podchodzą pod bloki.  Podobno problem był  już

zgłaszany – powiedział radny – m.in. do straży miejskiej. Na terenie bloków należących do TBS

jest pewnie stale prowadzona deratyzacja, ale radny prosi o sprawdzenie tej informacji.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chciałby się zwrócić do mieszkańców osiedla Górne,

szczególnie tych zamieszkałych w okręgu wyborczym nr 8, gdzie 9 października br. odbędą się

wybory  uzupełniające  do  Rady  Miasta  Piły.  Okręg  ten  obejmuje  ulice:  Kondratowicza,

Krasińskiego,  Słowackiego, Staffa,  Wyspiańskiego od numerów 1 do 55, 56,  58,  a  także ulice:

Norwida, Orzeszkowej, Tetmajera i Żeromskiego. Lokale wyborcze będą czynne od godziny 7.00

do  21.00.  Radny  Jacek  Bogusławski  powiedział,  że  to  od  mieszkańców  będzie  zależał  wybór

najlepszego kandydata do Rady Miasta Piły. Radny dodał, że zarejestrowanych jest 3 kandydatów:

Mateusz  Rauhut,  Wioletta  Stalęga  i  Juliusz  Leszek  Łado.  Radny  Jacek  Bogusławski  zaprosił

mieszkańców do udziału w wyborach uzupełniających.
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Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że otrzymała zaproszenie na spotkanie, które odbędzie się

12 października br. na terenie osiedla Zamość. Radna zaapelowała do mieszkańców osiedla Zamość

i  przypomniała,  że  12  października  o  godzinie  17.00  w  pilskim gimnazjum nr  5  odbędzie  się

posiedzenie  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Rady  Miasta  Piły,  na  którym  to  spotkaniu  zostaną

omówione  tematy  dotyczące  osiedla  Zamość.  Radna  zaprosiła  wszystkich  mieszkańców  tego

osiedla, żeby mogli wypowiedzieć się w kwestii potrzeb osiedla Zamość.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że: radna Teresa Kasior, radna Dorota Urbańska,

radny Przemysław Gawroński i radny Paweł Jarczak – to także osoby reprezentujące każdego dnia

osiedle Zamość.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że dzisiaj podpisał zaproszenia dla radnych na spotkanie,

o którym wspomniała radna Sztaba. Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że

to będzie wspólne posiedzenie z Komisją Budżetu i Rozwoju Miasta. Przewodniczący Bogusławski

zaprosił  na  posiedzenie  wszystkich  radnych  zainteresowanych  problematyką  Miasta  i  osiedla

Zamość. Jacek Bogusławski przypomniał, że podobne spotkania odbyły się wcześniej na terenie

osiedli:  Śródmieście  i  Jadwiżyn.  Radny Bogusławski  podziękował  radnej  Wiesławie  Sztabie  za

przypomnienie, że już teraz można zaprosić na to październikowe spotkanie mieszkańców osiedla

Zamość.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że jeśli długo się czeka, to nawet drobna rzecz może sprawić

wielką radość. Radna wyjaśniła, że taką radość daje pomalowanie bloku na ul Walki Młodych –

bloku znajdującego się pomiędzy jednym a drugim przejazdem kolejowym – to zmieniło wygląd

całej ulicy.

Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej

powiedziała,  że  chciałaby  poinformować,  iż  przystąpiliśmy  do  aktualizacji  listy  działań,  które

zostały ujęte w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej, a w związku z tym wszystkie zainteresowane

instytucje, jeśli będą prowadziły takie działania, prosimy o wypełnienie ankiety i przesłanie do nas

po to, żeby była później możliwość uzyskania środków finansowych za pośrednictwem funduszy

unijnych.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał do kiedy trwa ta akcja.

Dyrektor odpowiedziała, że akcja potrwa do 4 października.
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Pan Ryszard K. powiedział, że chciałby zapytać, czy w strategii rozwoju Miasta Piły do roku 2035

zostały zawarte konkretne zapisy dotyczące zagadnienia ustanowienia drogi koniecznej do terenu

Gminy zamkniętego numerami ulic: Sikorskiego 1, 2, 3; Śródmiejska 1 i pl. Zwycięstwa 14, 15, 16.

Pan Ryszard  K.  powiedział,  że  zdaje  sobie  sprawę z  tego,  że  to  pytanie  jest  trochę  ironiczne.

Kilkanaście lat toczące się postępowanie do dnia dzisiejszego nie znajduje rozwiązania, brak jest

jakichkolwiek ustaleń dotyczących tego zagadnienia. Warunek ustanowienia drogi koniecznej dla

tego terenu jest  niezbędny,  żeby można było  podjąć  jakiekolwiek działania  dotyczące  jakiegoś

w  miarę  cywilizowanego  zagospodarowania  tego  terenu.  Są  wśród  radnych  –  powiedział  Pan

Ryszard K. – osoby znające temat dogłębnie, prezydent Szewc również ten temat zna. Pan Ryszard

K. powiedział, że korzystając z okazji chciałby rozszerzyć swoje pytanie i zapytać, czy Rada, Urząd

Miasta, Pan Prezydent – pochylą się kiedykolwiek sensownie nad tym zagadnieniem, żeby w miarę

szybko znaleźć rozwiązanie tego problemu. Jest to teren w ścisłym centrum Miasta, niedaleko, obok

pomnika odbywają się uroczystości rocznicowe, ul. Śródmiejska tętni życiem, to wstyd, żeby ten

teren przez tak długi czas leżał odłogiem i żeby nie można było znaleźć sensownego rozwiązania.

Pan Ryszard K. powiedział, że jeśli będzie taka potrzeba, to może przybliżyć temat, ale radni znają

problem.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że chętnie odpowie Panu K., bo jest w grupie tych

radnych,  którzy  zainteresowali  się  tym  tematem.  Przewodniczący  powiedział,  że  odbył  też

spotkanie z radnym Lucjanem Szutkowskim, w którym uczestniczył także Pan K. Przewodniczący

powiedział,  że  trzeba  pamiętać  o  tym,  iż  Rada  Miasta  złożona  z  przedstawicieli  mieszkańców

i  jednocześnie  wybrany  przez  mieszkańców  Prezydent  mogą  i  muszą  funkcjonować  tylko

w granicach wyznaczonych prawem. W tym zakresie, niestety, granice prawa są wyznaczone przez

ustawę.  Wspólnota  przy  pl.  Zwycięstwa  ma  problem  z  uzyskaniem  statusu  służebności  ze

względów proceduralnych, przepisami prawa wymagana jest zgoda właścicieli. Dobrze wiemy jaka

jest sytuacja, bo sprawdziliśmy już sprawę na wszelkie możliwe sposoby, przy wielkiej życzliwości

Prezydenta i deklaracji z naszej strony poparcia dla tego typu inwestycji. My też chcielibyśmy móc

tam  zainwestować  nasze,  miejskie  pieniądze.  Dopóki  ta  służebność  nie  będzie  uregulowana

pomiędzy stronami, a ani Rada, ani Prezydent nie są tymi stronami, dopóty nie będziemy w stanie

pomóc. Przewodniczący powiedział, że dziękuje Panu K. za głos w tej sprawie i dodał, że jeśli Pan

K. ma jakieś sugestie, jeśli w jakiś sposób Rada może pomóc, to prosi o zgłoszenie tych sugestii.

Przewodniczący powiedział, że ma wrażenie, iż najlepszą formę dotarcia do tych właścicieli albo

spadkobierców właścicieli mają mieszkańcy, którzy znają siebie nawzajem.

Pan Ryszard K. powiedział,  że ta droga postępowania, o której mówi Przewodniczący jest już

nieaktualna. W tym temacie toczyło się bodajże czteroletnie postępowanie sądowe o ustanowienie
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drogi koniecznej, postępowanie to pochłonęło niepotrzebnie z budżetu państwa kilkanaście tysięcy

złotych i zostało ono około dwa lata temu umorzone. Pan Ryszard K. powiedział, że w tym czasie

spotykał się z Przewodniczącym, z radnym Szutkowskim, trochę później prosił o pomoc radnego

Pyziaka i sugerował ze swojej strony rozwiązania administracyjne, które dopuszcza konstytucja –

chodziło o wywłaszczenie na cele społeczne. Osoby, z którymi rozmawiał Pan K. przyznały mu

rację  w  kwestii  rozwiązania.  Wiem  –  dodał  Ryszard  K.  –  że  w  tej  chwili  jest  to  na  etapie

rozpatrywania  przez  radcę  prawnego  w  Urzędzie  Miasta,  a  sugestie  te  zostały  zgłoszone

Prezydentowi.  Pan  Ryszard  K.  powiedział,  że  około  miesiąc  temu zapisał  się  na  rozmowę do

prezydenta Piotra Głowskiego, ale niestety do dzisiaj nie ma żadnej reakcji. Pan K. powiedział, że

uważa,  iż  drogą  postępowania  poprzedniego,  sadowego  wyznaczenia  drogi  koniecznej  nie

dojdziemy do porozumienia, pozostają tylko rozwiązania siłowe, czyli administracyjne, na bazie

konstytucji – to jest jego sugestia i radca prawny po pewnym czasie przyznał, że jest to możliwe.

Pan Ryszard K. powiedział, że rozmawiał z wieloma właścicielami i te osoby oczekują właśnie tego

rodzaju działań.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że czasem jest tak, że błędy administracyjne mszczą się po

latach i to jest taki przykład, że w oparciu o istniejące wówczas prawo podzielono nieruchomości na

kilka wspólnot, przy czym jedna z nich została niejako odcięta od kontaktu ze światem, bo uznano,

że ma kontakt komunikacyjny z pl. Zwycięstwa, a tam takiej fizycznej możliwości nie ma. W tej

chwili  wspólnoty się pogrodziły,  nie mają wspólnych interesów, trudno jest  się im porozumieć,

a dodatkowo ustawa o własności lokali, która dotyczy wspólnot mieszkaniowych wymaga zgody

wszystkich  właścicieli.  Zanim  się  uzyska  te  zgody,  to  zmieniają  się  stosunki  prawne  pośród

właścicieli  w budynku,  ktoś się  wyprowadzi,  ktoś umrze,  dochodzi  prawo spadkowe – trwa to

czasami miesiącami lub latami, a bywa tak, że członkowie rodziny nie są zainteresowani tematem.

To prawo nie przystaje do rozwiązywania takich problemów. Ja też bym się skłaniał - powiedział

radny Lucjan Szutkowski – w kierunku takim jak ten zasugerowany przez Pana Ryszarda K. Radny

Szutkowski powiedział, że nie wie, czy Prezydent też dojdzie do takiego wniosku, ale prawdą jest

to, że teren ten jest wstydliwy dla naszego miasta.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  kilka  lat  temu  odbyły  się  3  lub  4  spotkania  ze

wspólnotami w Urzędzie Miasta i niestety wspólnoty nie potrafiły się porozumieć, co do tego w jaki

sposób  zagospodarować  teren  i  zapewnić  dostęp  blokowi,  który  prawdopodobnie  Pan  K.

reprezentuje.  Prezydent  powiedział,  że  prosił  jednego  z  radców  prawnych  o  rozmowy

z  poszczególnymi  wspólnotami,  ale  rozmowy  te  nie  przyniosły  żadnego  rezultatu  –  wczoraj

prezydent  Szewc otrzymał  od radcy odpowiedź w tej  kwestii.  W związku z  tym –  powiedział

prezydent Krzysztof Szewc – po przeanalizowaniu stanowiska zostanie podjęta decyzja, co robić
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dalej,  natomiast  pamiętać  trzeba,  że  każde  rozwiązanie  siłowe  wywołuje  pewien  sprzeciw.

Prezydent dodał, że nie mówi, że takich działań nie można, czy że nie należy ich przeprowadzić;

jeżeli nie będzie innego rozwiązania, to prawdopodobnie do takiego wniosku dojdziemy, ale zawsze

podkreślam – dodał - że lepiej by było gdyby wszyscy ci, którzy w tym rejonie mieszkają zechcieli

się porozumieć, bo na tej drodze jest możliwość załatwienia dostępu do drogi publicznej.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał,  czy Prezydent odniesie się do kwestii poruszonych

przez radnych.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział,  że jeśli chodzi o umożliwienie dojazdu taksówkom na

wewnętrzny parking dworca, to rozpozna ten temat, ale wstępnie wydaje się, że jest to racjonalne

rozwiązanie.  Prezydent  powiedział,  że  nie  potrafi  odnieść  się  do  kwestii  zegara  dworcowego.

Odnosząc się do zagadnienia renowacji brzegów rzeki, prezydent Szewc powiedział,  że to było

chyba  marzenie  nas  wszystkich,  aby  to  zrealizować,  ale  trzeba  pamiętać,  że  to  są  koszty

w wysokości kilkunastu milionów złotych i z budżetu miasta, o ile nie będzie stosownych środków,

na pewno tego nie zrealizujemy, są pilniejsze potrzeby. Prezydent podziękował radnej Sztabie za

uznanie wyrażone przez nią w kontekście  Festiwalu Teatrów Światła i  dodał,  że organizatorem

imprezy było nie tylko Regionalne Centrum Kultury - Fabryka Emocji, ale także MOSiR i firma

Philips Lighting Poland Sp. z o. o. oraz, oczywiście, Urząd Miasta Piły. Odnośnie do ul. Andersa

i szczurów, prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że w tej chwili prowadzona jest deratyzacja, ale

jeśli tam dzieją się jakieś nadzwyczajne rzeczy, to trzeba to sprawdzić.

Ad 21.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady XXIV sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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